
PROTOKÓŁ nr XXII/2022 

z sesji Rady Gminy Czernice Borowe, która odbyła się 28 września 2022 r. 

w sali widowiskowej OSP w Czernicach Borowych. 

 

Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 10:00, zakończono o godzinie 13:20. 

Na stan 15 radnych – obecnych było 13 według załączonej listy obecności. 

W obradach udział wzięli: Starosta Powiatu Przasnyskiego – Krzysztof Bieńkowski,  

Wójt Gminy – Wojciech Brzeziński,  Skarbnik Gminy – Grażyna Pszczółkowska, Sekretarz 

Gminy – Bogumiła Cienkus, Leszek Zmorzyński – Radca prawny, Sołtysi,– zgodnie z listą 

obecności.  

 

Ad. pkt. 1 

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Jacek Bartołd otworzył XXII sesję Rady Gminy Czernice 

Borowe i powitał zebranych. Na podstawie listy obecności, że jest wymagane kworum,  

na 15 radnych obecnych jest 13 i wszelkie podejmowane uchwały będą prawomocne. 

Potwierdzono również obecność używając terminali do głosowania.   

 

Ad. pkt. 2 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie będzie przyjmowany porządek obrad. 

Poinformował, że zaproponowany porządek został dołączony do materiałów przedsesyjnych.  

 

Porządek obrad sesji brzmi następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXI sesji Rady Gminy. 

4. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 

4. 1. zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice 

Borowe na lata 2022 – 2036, 

4. 2. zmiany uchwały nr 211/XIX/2021 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 28 grudnia 

2021 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2022 rok, 

4. 3. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Przasnyskiemu na dofinansowanie zakupu 

ambulansu, 

4. 4. zaciągnięcia kredytu długoterminowego na pokrycie deficytu budżetu oraz spłatę 

wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów, 

4. 5. wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za 

pośrednictwem Wojewody Mazowieckiego o zmianę rodzaju miejscowości, 

4. 6. zmiany Uchwały Nr 184/XIX/09 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 27 marca 

2009 r. w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 

warunki przyznawania dodatków do wynagrodzeń, sposobu obliczania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz 

nagród dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Czernice Borowe, 

4. 7. określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, 

pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i 

doradców zawodowych  zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Czernice Borowe, 



4. 8. wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości gruntowych położonych w 

Olszewcu. 

5. Przyjęcie informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej gminy 

Czernice Borowe za pierwsze półrocze 2022 r.  

6. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy Czernice Borowe za 

pierwsze półrocze 2022 r. oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Czernicach Borowych za pierwsze półrocze 2022 r. 

7. Interpelacje radnych złożone na piśmie. 

8. Odpowiedzi na interpelacje. 

9. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

10. Wolne wnioski i zapytania. 

11.  Zakończenie obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zabranie głosu Starostę Powiatu Przasnyskiego – Pana 

Krzysztofa Bieńkowskiego. Starosta zabrał głos w sprawie przebudowy drogi wojewódzkiej  

nr 544. Wykonawca przystąpił do realizacji zadanie w trybie „zaprojektuj i wybuduj”. Starosta 

wyjaśnił, że przygotowywana jest dokumentacja, w międzyczasie zmieniły się także przepisy. 

Wybrana firma, która złożyła najkorzystniejszą ofertę nie jest firmą rzetelną w kwestii 

terminów. Inwestycję należy wykonać do końca 2023 r. Powiat Przasnyski jest w stałym 

kontakcie z Mazowiecką Jednostką Wdrażania Programów Unijnych i Marszałkiem 

Województwa w sprawie postępu realizacji projektu. Inwestycja jest podzielona na 4 odcinki, 

1 odcinek dotyczy Gminy Czernice Borowe do Górek, kolejny do Przasnysza, kolejny  

za Przasnysz i 4 dotyczy miejscowości Karwacz. Wykonawca został wezwany do dostarczenia 

dokumentacji uzupełniającej w związku ze zmianą przepisów dotyczącą działek.  

Po uzupełnieniu dokumentacji Wojewoda ma trzy miesiące na rozpatrzenie sprawy. Starosta 

zapewnił, że współpracuje z Wojewodą w zakresie szybkie rozpatrzenia sprawy. Starosta 

nadmienił, że jeśli dokumentacja zostanie zaakceptowana, to z końcem roku powinno zostać 

wydane pozwolenie na budowę przynajmniej na 1 odcinek, następnie z początkiem roku 

możliwe byłoby rozpoczęcie prac budowalnych. Powiat będzie negocjował z jednostką 

udzielającą dofinansowania okres trwania umowy o dofinansowanie by wydłużyć okres 

realizacji. Starosta zaznaczył, że Powiatowy Zarząd Dróg dużą część czasu poświęca 

przebudowie drogi 544. Samorząd powiatowy specjalizuje się w mniejszych inwestycjach. Jest 

to duża inwestycja, nawet na możliwości koordynacji zadania przez Województwo. Proces 

tworzenia i uzgadniania dokumentacji bardzo wydłuża okres realizacji inwestycji – zauważył 

Starosta Powiatu. Starosta wyraził niezadowolenie z przedłużającej się procedury 

inwestycyjnej. Starosta zaznaczył, że dla Starostwa inwestycja jest priorytetem i będzie dążyć 

do jej realizacji. Zagrożenie niezrealizowania projektu istnieje, ceny znacząco wzrastają w górę, 

firma może oczekiwać zwiększenia kontraktu, powiatu nie jest stać na dołożenie tak dużych 

środków do inwestycji. Temat trudności finansowych Wykonawcy jest powszechnie znany, 

wiele firm budowalnych upada w tych trudnych czasach. Jeśli firma zwróci się o większe środki 

na realizację, Powiat wystąpi o wsparcie inwestycji do Województwa Mazowieckiego. Starosta 

zdeklarował przygotowanie aktualniejszych informacji po jutrzejszym spotkaniu w Warszawie. 

Starosta zachęcił do zadawania pytań.  

Radna Grażyna Wójcicka zapytała o odcinek przechodzący przez teren Gminy Czernice 

Borowe, jakie są zastrzeżenia dla tego odcinka. Na odcinek  w obrębie Gminy Czernice Borowe 



nie przyszły zastrzeżenia. Uwagi dotyczyły odcinka Górki – Przasnysz odnośnie podziału 

działek. Radna zwróciła uwagę, że jeśli na odcinek (od m. Żebry)  nie było uwag, to można by 

już go realizować. Starosta wyjaśnił, że brak uwag do konkretnego docinka nie oznacza 

wydania pozwolenia na budowę. Dopiero po wydaniu pozwolenia Wykonawca może 

przystąpić do prac budowalnych. Firma Ostrada realizuje także przebudowę drogi w kierunku 

Myszyńca, tam wchodzi już na plac budowy ponieważ dokumentacja została  

już zaakceptowana przez Wojewodę. Starosta wyraził obawy o kondycję finansową 

Wykonawcy, jednak wejście na plac przebudowy drogi od Myszyńca pozwoli na przekazanie 

firmie środków finansowych, co podniesie kondycję finansową firmy.  

Przewodniczący Rady zapytał o etapowanie inwestycji, czy każdy etap jest objęty odrębną 

umową. Starosta wyjaśnił, że droga ma jednego wykonawcę na 4 odcinki, który odcinek 

dostanie pozwolenie na budowę, ten będzie realizowany jako pierwszy. Inwestycja objęta jest 

jedną umową o dofinansowanie. Przewodniczący rady zapytał, czy firma nie będzie chciała 

wycofać się z kontraktu. Starosta wyjaśnił, że wykonawcę do realizacji mimo trudnej sytuacji 

zobowiązuje umowa, która przewiduje też kary umowne za niewykonanie inwestycji. Starosta 

ma nadzieję, że kiedy ruszą prace budowlane kondycja finansowa firmy poprawi się  

i przedsięwzięcie zostanie zrealizowane. Nie ma oficjalnego przekazu, że firma zrezygnuje 

z inwestycji. 

Radny Cezary Kołakowski podziękował Staroście za obecność. Zapytał o szanse realizacji 

inwestycji na naszym terenie. Starosta wyjaśnił, że najtrudniejszym odcinkiem jest odcinek  

w miejscowości Karwacz. Tam pojawił się konflikt, co przedłuża procedurę. Radny Cezary 

Kołakowski zauważył, że miejscowość Czernice Borowe przez oczekiwanie na przebudowę 

drogi jest zaniedbana (stare chodniki, koleiny), poprosił o bieżące informowanie postępie 

realizacji inwestycji. Starosta zdeklarował, że będzie w miarę możliwości na bieżąco 

informował o postępie prac.  

Wójt Gminy wyraził pogląd, że wśród mieszkańców narasta niepokój, czy realizacji zostanie 

zrealizowana. Gmina od wielu lat planowała kompleksową przebudowę miejscowości Czernice 

Borowe, przygotowywała dokumentację, przekazała swoją dokumentację przy 

przygotowywaniu przebudowy w ramach dofinansowania prowadzonego przez Powiat.  

Dziś droga 544 uzależnia realizację innych inwestycji, droga jest bardzo niebezpieczna. Wójt 

zwrócił się do Starosty o monit do Marszałka o konserwację bieżącą drogi  w oczekiwaniu  

na jej remont. Wójt nadmienił, że przebudowa drogi 544 zablokowała budowę światłowodu  

w Obrębcu. Inwestor nie mógł uzgodnić przejścia światłowodu ponieważ droga jest w planach 

przebudowy – Mazowiecki Zarząd Dróg Wojewódzkich odmówił uzgodnień umiejscowienia 

światłowodu. Dopiero po przebudowie drogi będzie można wystąpić o uzgodnienie. Wójt 

poprosił Starostę o interwencję do władz wyższego szczebla w sprawie wykluczenia naszej 

gminy z możliwości rozwoju cyfrowego.  

Starosta w sprawie Internetu w Obrębcu wyjaśnił, że firma wykonująca sieć może uzgodnić 

sprawę ale z projektantem. Projektant wyjaśnił, że wykonawca sieci nie zwracał się w tej 

sprawie. Starosta zachęcił do kontaktu z projektantem przebudowy drogi w Obrębcu.  

Starosta podziękował za możliwość udziału w posiedzeniu sesji.  

 

  



Następnie przegłosowany został porządek obrad sesji.  

 

Przewodniczący poddał pod porządek obrad 

sesji: 

za     - 13 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Porządek obrad został przyjęty 13 głosami za. 

 

Ad. pkt. 3 

Przewodniczący poinformował, że w tym punkcie przewidziane jest przyjęcie protokołu  

z poprzedniej XXI sesji Rady Gminy. Poprosił o zgłaszanie uwag.  

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu: 

za     - 13 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie 13 głosami za. 

 

Ad. pkt. 4.1 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2022 – 2036. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych  

i zachęcił do zadawani pytań. Nikt nie zabrał głosu. 

Dyskusji dotyczącej uchwały nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 13 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  13 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 240/XXII/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

28 września 2022 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2022 – 2036. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu. 



 

Ad. pkt. 4.2 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 211/XIX/2021 Rady Gminy Czernice Borowe 

z dnia 28 grudnia 2021r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2022 rok.  

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych i 

zachęcił do zadawani pytań. Nikt nie zabrał głosu. 

 

Dalszej dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 13 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  13 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 241/XXII/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

28 września 2022 r. w sprawie z zmiany uchwały nr 211/XIX/2021 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 28 grudnia 2021r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2022 rok. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.3 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Przasnyskiemu na 

dofinansowanie zakupu ambulansu. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych, 

wyjaśnił zasadność podjęcia uchwały. Przewodniczący zarządził dyskusję.  

Dyskusji nie było. 

 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 13 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  13 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy podjęła UCHWAŁĘ nr 242/XXII/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

28 września 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Przasnyskiemu na 

dofinansowanie zakupu ambulansu. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 



Ad. pkt. 4.4 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na pokrycie deficytu 

budżetu oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych pożyczek  

i kredytów. Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach 

wspólnych. W związku z wykonywaniem postanowień uchwały budżetowej na 2022 rok 

Gmina Czernice Borowe w razie konieczności będzie ubiegała się o kredyt na pokrycie deficytu 

budżetu oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych pożyczek i 

kredytów. 

Przewodniczący zarządził dyskusję.  

 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 7 

przeciw    - 1 

wstrzymało się   - 5 

 

 

Na sali obrad obecnych  13 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy podjęła UCHWAŁĘ nr 243/XXII/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

28 września 2022 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na pokrycie 

deficytu budżetu oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych 

pożyczek i kredytów. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.5 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i 

Administracji za pośrednictwem Wojewody Mazowieckiego o zmianę rodzaju miejscowości. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych, 

omówił zasadność podjęcia uchwały, zgodnie z uzasadnieniem, następnie zachęcił do 

zabierania głosu w dyskusji.   

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 13 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 



Na sali obrad obecnych  13 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 244/XXII/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

28 września 2022 r. w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i 

Administracji za pośrednictwem Wojewody Mazowieckiego o zmianę rodzaju miejscowości. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.6 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały  w sprawie zmiany Uchwały Nr 184/XIX/09 Rady Gminy Czernice Borowe 

z dnia 27 marca 2009 r. w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość oraz 

szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzeń, sposobu obliczania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz nagród dla 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Czernice Borowe. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych, 

zachęcił do zabierania głosu w dyskusji.  

Radny Cezary Kołakowski zwrócił się z prośbą do Wójta Gminy by dysponując podwyżki dla 

dyrektorów wziął pod uwagę osiągniecia szkoły. 

 

Dalszej dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 13 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  13 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 245/XXII/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

28 września 2022 r.  w sprawie zmiany Uchwały Nr 184/XIX/09 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 27 marca 2009 r. w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość oraz 

szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzeń, sposobu obliczania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz nagród dla 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Czernice Borowe. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt. 4.7 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i 

doradców zawodowych  zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Czernice 

Borowe.   

Przewodniczący Rady zarządził dyskusję, nikt nie zabrał głosu. 



 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 13 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  13 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 246/XXII/2022 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 

28 września 2022 r. w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych i doradców zawodowych  zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez 

Gminę Czernice Borowe. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.8 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości 

gruntowych położonych w Olszewcu. 

Przewodniczący Rady zarządził dyskusję, nikt nie zabrał głosu. 

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 13 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  13 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła jednogłośnie UCHWAŁĘ nr 247/XXI/2022 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 28 września 2022 r. w sprawie w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na 

dokonanie zamiany nieruchomości gruntowych położonych w Olszewcu. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

 

Ad. pkt. 5 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt  dotyczy przyjęcia informacji o kształtowaniu 

się wieloletniej prognozy finansowej gminy Czernice Borowe za pierwsze półrocze 2022 r. 

Przewodniczący odczytał uchwałę Nr 3.d./124/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie z dnia 9 września 2022 r. w sprawie wydania opinii o 

przedłożonej przez Wójta Gminy Czernice Borowe informacji o przebiegu wykonania budżetu 

za pierwsze półrocze 2022 r.  



Przewodniczący zarządził dyskusję. Nikt nie zabrał głosu.  

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdań: 

za     - 13 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0  

Na sali obrad obecnych 13 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła informację o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej gminy 

Czernice Borowe za pierwsze półrocze 2022 r. Dokument stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 6 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt  dotyczy przyjęcia informacji o przebiegu 

wykonania budżetu gminy Czernice Borowe za pierwsze półrocze 2022 r. oraz informacji  

o przebiegu wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Czernicach 

Borowych za pierwsze półrocze 2022 r. 

Przewodniczący zarządził dyskusję. Nikt nie zabrał głosu.  

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdań: 

za     - 13 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0  

Na sali obrad obecnych 13 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy przyjęła informację o przebiegu wykonania budżetu gminy Czernice Borowe za 

pierwsze półrocze 2022 r. oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Czernicach Borowych za pierwsze półrocze 2022 r. Dokument stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 7 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 7 dotyczy interpelacji złożonych na piśmie – 

takowych nie było.  

 

Ad. pkt. 8 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 8 dotyczy odpowiedzi na interpelacje 

złożonych na piśmie – takowych nie było. 

  

  



 

Ad. pkt. 9 

Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. Radni i Sołtysi otrzymali  

to sprawozdanie z materiałami sesyjnymi. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Wójt uzupełnił sprawozdanie: 

W 2022 r. planowane były inwestycje drogowe. Droga w Kosmowie zostanie zaczęta  

30 września 2022 r. W sprawie drogi w Pierzchałach Wójt wyjaśnił, że Wykonawca zerwał 

umowę. Ogłoszono drugie postępowanie przetargowe. Oferty wpłynęły na kwotę 1,6 mln  

i 1,8 mln, co przekracza możliwości finansowe gminy przy dofinansowaniu zewnętrznym  

w kwocie 400 tys. Gmina szuka wsparcia inwestycji, z rozeznania wynika, że w budżecie 

Województwa Mazowieckiego w 2022 r. nie ma już środków na dofinansowanie 

przedsięwzięcia. Po długim procesie uzgodnień kanału technologicznego i braku odpowiedzi  

z Ministerstwa Cyfryzacji ogłoszono przetarg na wyłonienie wykonawcy budowy dróg  

z dofinansowania z Polskiego ładu (Olszewiec, Zberoż – Nowe Czernice). Nie wpłynęła żądna 

oferta. Wójt zwrócił się do Banku Gospodarstwa Krajowego o zgodę na przeprowadzenie 

drugiego przetargu. Wiele samorządów ma ten problem, z brakiem oferentów. Trwają prace 

nad zmianą regulaminu programu i w uzasadnionych przypadkach możliwe będzie 

przedłużenie terminów podjęcia się inwestycji.  

Podpisana została umowa na przebudowę Stacji Uzdatniania Wody i oczyszczalnie. 

Dofinasowanie wynosi 5 mln. Środków prawdopodobnie nie wystarczy, prognozuje się,  

ze inwestycja wyniesie ogółem ponad 7,5 mln zł.  

Wójt poinformował, że bierze udział w zebraniach sołeckich, sołectwa podejmują inicjatywę 

by w 2023 r. wymienić oprawy oświetlenia ulicznego na oprawy LEDowe. Pozwoli to na 

wygenerowanie oszczędności energii co wpłynie na obniżenie kosztów oświetlenia. 

Oświetlenie uliczne generuje rocznie wydatek około 100 000,00 zł. W tym roku ogłoszone 

zostanie postępowanie i obowiązywać będą nas nowe, wyższe ceny, dlatego należy szukać 

oszczędności. Gmina ma dyspozycję od Wojewody by wygenerować 10% oszczędności 

energii. Urząd Gminy dostosowany został do ewentualnego kryzysu (braku zasilania), 

zainstalowano przyłącze do agregatu, dodatkowo zamontowane zostaną panele fotowoltaiczne. 

Wójt wyjaśnił, że w ramach racjonalizacji wydatków Gmina będzie zmuszona wyłączyć część 

oświetlenia ulicznego.  

W najbliższym czasie gmina podejmie rozmowy o perspektywie gospodarki odpadami  

na terenie gminy. Mamy problem z osiągnieciem poziomu recyklingu, to może skutkować 

karami, co może wpłynąć na wzrost stawki za odbiór odpadów. Pracujemy nad modelem by 

zmienić system i osiągnąć wskaźniki. Pojawiają się informacje, że będą dedykowane środki 

finansowe dla gmin, które osiągają paramenty odpowiedniego recyklingu. Wójt wyjaśnił, że 

odbiór odpadów przeważają odpady zmieszane. Mieszkańcy niewłaściwie segregują odpady,  

co zgłasza firma odbierająca.  Źle posortowane odpady nie będą odbierane, dotychczas 

stosowano upomnienia. Nie działa to, więc zasadnym jest wdrożenie systemu podwójnej opłaty 

za nieposegregowane odpady. W innych gminach taki system odpadów sprawdza się. Wójt 

zaplanował spotkanie z komisją rolnictwa  i ochrony środowiska, być może należy 

przepracować regulamin czystości i porządku w gminach. Wójt poprosił o zgłaszanie uwag  



i pomysłów przez mieszkańców. Pomysłem jest wyselekcjonowanie popiołu, co obniżyłoby 

koszty odbioru odpadów, ale takie zapisy należy zawrzeć w regulaminie.  

Wójt podsumował, że bieżący rok jest wyjątkowo trudny, musimy kalkulować oszczędnie 

środki. Duże koszty bieżące będą stanowić: ogrzewanie i energia. Wójt wyraził radość 

włączenie się sołectw do współpracy i szukanie wspólnych oszczędności energii eklektycznej. 

Rząd dał możliwości nauki i pracy zdalnej dla szkół w przypadku braku energii i ogrzewania. 

Mamy dwa agregaty w SUW, które w przypadku braku energii woda będzie docierać  

do mieszkańców. Wójt uwrażliwił mieszkańców na możliwe do wystąpienia problemy.  

Nikt nie zadał pytań do sprawozdania międzysesyjnego. 

 

Ad. pkt. 10 

Wolne wnioski i zapytania.Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie porządku 

obrad przewidziane są wolne wnioski i zapytania. Zachęcił do zabierania głosu. 

Przewodniczący Rady odczytał wniosek mieszkańca gminy Czernice Borowe w sprawie 

budowy budynków inwentarskich wielopowierzchniowych na terenie gminy. Przewodniczący 

Rady poinformował, że sprawa jest delikatna i bardzo ważna. Decyzji nie da podjąć się nagle. 

Przewodniczący skieruje pismo na posiedzenia komisji stałych rady by dokładnie 

przeanalizować sprawę. Praca nad studium, to trudna i złożona praca, należy wszystkie nowe 

regulacje dostosowywać zgodnie  z obowiązującymi przepisami.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał wystąpienia pokontrolne Regionalnej  

Izby Obrachunkowej w Warszawie z kontroli kompleksowej, przeprowadzonej w okresie  

od 27 kwietnia – 30 czerwca 2022 r. Przewodniczący Rady zaznaczył, że odczytane wystąpienia 

pokontrolne są drobnymi przeoczeniami.  

Radny Cezary Kołakowski skomentował, że popiera wniosek złożony w sprawie zaprzestania 

budowy kurników w Borkowie Falenta w pełni popiera. Apel poparła także Radna Grażyna 

Wójcicka.  

Pan Tadeusz Bartołd - Sołtys Chrostowa Wielkiego wyraził swoją opinię na temat budowy 

kurników. Poprosił o zauważenie kwestii, że gdzie budować kurniki, jak nie na terenach 

wiejskich.  

Przewodniczący Rady Gminy również wyraził swoje zatroskanie i zrozumienie wnioskodawcy, 

nadmienił, że mieszkamy na terenach rolniczych, ale sprawa jest trudna i należy podejść do niej 

delikatnie.  

Wójt Gminy wyjaśnił sytuację ze złożonym wnioskiem. Wniosek wpłynął ale nie ma mocy  

do zmiany porządku, wniosek wpłynął w dniu wczorajszym. Regulacje możemy dookreślić 

tylko w Miejscowym Planie Zagospodarowania Przestrzennego Gminy. Gmina nie może 

podjąć uchwały naruszającej prawo. Podjęliśmy się zmiany dokumentacji, nie przeszła ona 

jednak procedury nadzoru prawnego. Wnioskowana decyzja środowiskowa została podważona 

przez sąd, wskazując na jej braki. W tej sytuacji Inwestor może dokonać zmiany wniosku  

we wszczętej procedurze. Nawet gdybyśmy zmienili prawo zagospodarowania, to wniosek  

w sprawie kurników w Borkowie Falenta może być procedowany w formie zmiany wniosku  

a nie wdrażania nowej procedury. Ustawa o zagospodarowaniu przestrzennym ma zmienić  

się w 2023 r. jednakże obowiązujące dokumenty planistyczne będą miały prawa jeszcze przez 

2 lata być stosowane. Jest to temat skomplikowany. Dziś podjęcie opinii może nie mieć 

zastosowania do zaistniałej sytuacji wprost. Decyzja  w sprawie zmian musi być szeroko 



skonsultowana pod względem prawnym. Jesteśmy gmina rolniczą i należy rozważyć  

czy chcemy blokować rozwój naszych rolników.  

Pan Tadeusz Bartołd - Sołtys Chrostowa Wielkiego zapytał o dopłaty węglowe, kiedy zostaną 

uruchomione wypłaty. Wójt wyjaśnił, że pierwsza transza środków zasiliła konto, po dzisiejszej 

sesji i wprowadzeniu środków do budżetu uruchomione zostaną wypłaty środków. Wójt 

wspomniał, że ustawa została już zmieniona i zablokowano możliwość składania kilku 

wniosków z jednej posesji (w ramach gospodarstwa domowego). Odwrócenie sytuacji 

spowodowało, że kilka obiektów na terenie gminy posiada jeden numer adresowy i wtedy 

dofinasowanie przysługuje tylko jednej rodzinie. Szukamy rozwiązań prawnych by pomóc 

wszystkim mieszkańcom. 

Pani Marzena Smoleńska – sołtys sołectwa Pierzchały zwróciła się do radnych z problemem 

sprzedaży działki, która stanowiła drogę dojazdową do pól. Radni poprosili o zobrazowanie 

sprawy. Wójt Gminy wyjaśnił,  że sprawa dotyczy żwirowni w Pierzchałach, która została 

sprzedana. Droga była na mapach, ale nie była wykorzystywana, droga alternatywna została 

rozkopana a trzeci dojazd do pól jest notorycznie podkopywany.  Wójt zdeklarował rozpoznanie 

sprawy w terenie. 

 

Ad. pkt. 11 

Przewodniczący Rady podziękował za udział w sesji. Po wyczerpaniu porządku obrad 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął XXII sesję Rady Gminy Czernice Borowe. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała 

Monika Łukasiak 

 


